
  

PROTOKÓŁ Nr LX.2023 

przebiegu LX sesji Rady Dzielnicy Nowe Miasto 

w dniu 20 kwietnia 2023 r. 

 

1. Otwarcie Sesji 

LX sesja Rady Dzielnicy Nowe Miasto zwołana została przez Przewodniczącego Rady Dzielnicy Nowe Miasto 

zgodnie z § 100 ust. 1 pkt 1 uchwały nr IV.13.2015 Pełniącego Funkcję Rady Miasta z dnia 22 stycznia 2015 r. 

 w sprawie Statutu Dzielnicy Nowe Miasto (Dz. Urz. Woj. Lubus. poz. 159). 

Sesja odbyła się w Zielonogórskim Ośrodku Kultury - filia Stary Kisielin przy ul. Stary Kisielin- Pionierów Lubuskich 

53. Początek obrad godzina 14:00. 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Jerzy Żetecki - przewodniczący Rady Dzielnicy Nowe Miasto.  

W sesji uczestniczyli: 18 radnych na stan Rady – 21 radnych (lista obecności w załączeniu), sołtysi (lista obecności 

w załączeniu), Klaudia Baranowska – dyrektor Departamentu Dzielnicy Nowe Miasto, Paweł Wawryk – z-ca 

dyrektora Dzielnicy, Weronika Wziętek – kierownik Biura Dzielnicy, mieszkańcy sołectwa Racula i Stary Kisielin. 

Wypełniając obowiązek informacyjny wynikający z ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych 

przewodniczący obrad Jerzy Żetecki poinformował, że posiedzenie Sesji Rady Dzielnicy Nowe Miasto jest 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk. 

 

2. Porządek obrad 

Przewodniczący obrad p. Jerzy Żetecki przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3.  Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto za okres: styczeń-marzec 2023 r. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej z zakresu 

profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Miasta Zielona Góra 65+.– druk nr 

383; 

2) opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Miasta Zielona Góra – druk nr 384; 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności jej obrad, przewodniczący obrad Jerzy Żetecki poinformował,  

że porządek obrad z projektami uchwał został radnym doręczony.  

W głosowaniu udział wzięło – 18 radnych. Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących 

– 0 głosów. 

Porządek obrad Rada Dzielnicy przyjęła jednogłośnie w wyniku jawnego głosowania wymaganą bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady. 
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3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji 

         

          Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się z zapytaniem do sekretarza obrad czy zostały zgłoszone uwagi 

do treści protokołu ostatniej sesji Rady Dzielnicy. Protokół został przyjęty większością głosów w głosowaniu 

jawnym. 

W głosowaniu udział wzięło – 18 radnych. Wyniki głosowania: za przyjęciem – 14 głosów, przeciw – 0 
głosów, wstrzymujących – 4 głosy. 

 

4. Sprawozdanie Zarządu Dzielnicy za I kwartał 2023 roku. 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto za okres: styczeń- marzec 2023 r. przedstawił  

Przewodniczący Zarządu p. Sebastian Jagiełowicz.( sprawozdanie w załączeniu) 

 

5. Podjęcie uchwał 

5.1. Podjęcie uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej z zakresu profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Miasta Zielona Góra 

65+ – druk nr 383.  

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

Opinie komisji: 

Komisja Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych - opinia pozytywna. 

Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisji Integracji Samorządowej – opinia pozytywna. 

Głosowanie – druk nr 383 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 

Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania – uchwałę nr LX.383.2023 w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej z zakresu profilaktycznych szczepień przeciwko 

grypie dla mieszkańców Miasta Zielona Góra 65+– druk nr 383 – podjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 

 

5.2. Podjęcie uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Zielona Góra – druk nr 384. 

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

Opinie komisji: 

Komisja Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych – opinia pozytywna. 

Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej – opinia pozytywna. 

Komisji Integracji Samorządowej – opinia pozytywna. 

Głosowanie – druk nr 384. 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 

Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania – uchwałę nr LX.384.2023 w sprawie opinii o projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Miasta Zielona Góra – podjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów 
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6. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zebrania przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia i udzielił głosu pierwszemu radnemu. 

• Radny Paweł Towpik złożył interpelację i zapytania w sprawach:  

- Dlaczego bez opinii Rady Dzielnicy zostały zablokowane środki z Funduszu chodnikowego? 

- Prośba o wykonanie badań pomiaru hałasu w sołectwie Ochla, który stał się dotkliwy dla mieszkańców, 

szczególnie w północnej części ul. Ochla-Grzybowa, -Folklorystyczna, -Sadowa, -Zielonogórska wraz  

z przyległymi do niej ulicami. 

- Prośba o sprawdzenie sytuacji jaka ma miejsce przy zjeździe z ronda w kierunku Centrum ze względu  

na zbyt krótkie barierki ochronne, co może spowodować wypadnięciem pojazdu z drogi.  

- Prośba o wyjaśnienie sprawy budowy dodatkowych miejsc parkingowych przy szkole, które zostały 

przewidziane do realizacji w ramach kampanii "Parkingi 1000”.  

• Radna Dorota Bojar poruszyła problem z bezpieczeństwem na drogach w sołectwie Ochla związany  

z otwarciem obwodnicy południowej – wzmożył się ruch na kierunku Jeleniów-Zielona Góra w dużej mierze 

pojazdów ciężarowych, problemy z włączaniem się do ruchu i mijaniem z ciężarówkami mają miejsce na 

wąskich odcinkach ul. Ochla-Żagańska. Poinformowała również o awarii drogi przy ul. Ochla-Zielonogórska  

na wysokości posesji nr 28-30.  Pęknięcie nawierzchni na długości ok. 1m, z którego wydobywa się woda. 

• Głos zabrał radny Andrzej Wąsik, z prośbą o interwencję w sprawie czasu oczekiwania na realizację 

zaplanowanych projektów, gdzie przy tak szybko rosnącej inflacji środki na projekt przeznaczone 

praktycznie są niewystarczające. Do tego tematu dołączyła radna Sylwia Brońska poruszając sprawę 

projektu zgłoszonego w roku 2020 budowy miejsc parkingowych na terenie sołectwa Zawada, do tej pory 

projekt nie został zrealizowany i nikt za nie dotrzymanie terminu nie ponosi odpowiedzialności. 

• Radny Krzysztof Wołczyński poprosił Przewodniczącego Rady Dzielnicy o przeczytanie złożonej przez 

niego w okresie międzysesyjnym interpelacji w sprawie zignorowania opiniowania przez Radę Dzielnicy 

uchwały dotyczącej podniesienia podatków, zapytał czy Zarząd coś w tej kwestii zrobił. 

Przewodniczący Zarządu Sebastian Jagiełowicz odpowiedział, że interpelacja została skierowana  

do Miasta i będzie w najbliższym czasie na nią odpowiedź pisemna.  

• Radny Mieczysław Momot zabrał głos w sprawie kursowania autobusów w święta, na terenie Dzielnicy 

kursował tylko autobus do Łężycy. Radna Janina Mała na zgłoszoną przez nią interwencję w tej samej 

sprawie odczytała odpowiedź MZK, że autobusy na podstawie przeprowadzonej analizy w okresie świąt 

nie kursują z powodu praktycznie zerowej ilości pasażerów.  

• Radna Dorota Bojar złożyła na piśmie interpelację w sprawie przeznaczenia przez Miasto części środków, 

które będą przeznaczone wyłącznie na remonty dróg na terenie Dzielnicy Nowe Miasto. 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji w związku z tym prowadzący obrady p. Jerzy Żetecki przeszedł  

do następnego punktu obrad. 

7. Sprawy różne 

• Radny Ireneusz Rypson poruszył problem braku informacji na temat inwestycji przeprowadzanych  

na terenie sołectw, kiedy np. montują Internet to tylko od pracowników firmy wykonującej można się 

cokolwiek dowiedzieć. Chciałbym się wiedzieć kto będzie nadzorował odbiory, żeby potem nie spadła na 

nas odpowiedzialność za złe decyzje. Kolejna sprawa to brak komunikacji pomiędzy referatami w Urzędzie 

co powoduje problemy w realizacji poszczególnych projektów. 

• Anna Jankowska zaproponowała radnym, aby stworzyć uchwałę, która będzie przedstawiona na Radzie 

Miasta, kiedy uchwalany jest budżet, żeby uwzględniono w nim jakiś procent środków przeznaczonych 

tylko na drogi wewnętrzne w Dzielnicy. 

• Radny Krzysztof Wołczyński zapytał co właściwe robi Zarząd, który powinien być łącznikiem pomiędzy 

Radą a Miastem i przedstawiać problemy i oczekiwania poruszane na sesji RD. Druga sprawa dotyczy 

interpelacji złożonej trzy lata temu w sprawie rozliczenia radnych Miasta z pieniędzy które dostają  

od Prezydenta, na co je wydali, odpowiedź otrzymaliśmy tylko od jednego radnego Mariusza Rosika. 
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Radny poruszył sprawę trudności zgłoszenia np. kradzieży która miała ostatnio miejsce na terenie sołectwa 

Łężyca, ciężko skontaktować się z Dzielnicowym, który jest nieosiągalny, nie wiadomo komu zgłosić tego 

typu sprawy gdzie potrzebna jest interwencji Policji. 

• Dyrektor DD Klaudia Baranowska poinformowała, że umówiona jest na spotkanie z Komendantem Policji 

 i przekaże mu wszystkie poruszane kwestie i poprosi o wizytę na najbliższej sesji w celu wyjaśnienia 

nurtujących spraw.  

• Radna Dorota Bojar prosiła o informację, dlaczego pracownicy ZGK roznoszą gazetę „Łącznik”  

w swoich godzinach pracy zamiast zajmować się porządkami na terenach sołectw . 

• Sołtys sołectwa Zatonie Krzysztof Sadecki powrócił do sprawy naprawy dróg i podkreślił, że póki 

Departament Zarządzania Drogami nie kupi stalowego walca, to wszystkie te prace, które do tej pory są 

wykonywane nie będą przynosić efektu.  

• Głos zabrała Sołtys sołectwa Stary Kisielin Irena Przybyłek z prośbą o zbadanie natężenia hałasu  

na terenie sołectwa i postawienia znaków ograniczenia prędkości pojazdów, mieszkańcy zgłaszają, że 

 w niektórych przypadkach pękają mury domów przy ul. Pionierów Lubuskich.  

Zgłoszono prośbę o obecność na następnej sesji, osoby z Biura Utrzymania Dróg kto wypowie się w tym 

temacie. 

• Głos zabrała mieszkanka sołectwa Racula Antonina Sawczuk, w związku z rosnącą liczbą mieszkańców, 

a co za tym idzie ilością pojazdów wzrasta niebezpieczeństwo wypadków zarówno ze strony kierowców jak 

i pieszych, zwróciła uwagę na konieczność stawiania znaków ograniczających prędkość na drogach 

sołectwa. Problem stanowi wyjazd z ul. Grabowej na ulicę główną ze względu na słabą widoczność mimo 

zamontowanych dwóch luster. 

• Radna Anna Jankowska poinformowała o planowanej budowie skrzyżowania w tym miejscu jak i w dwóch 

innym miejscach co znacznie zwiększy bezpieczeństwo wyjazdu z ulic podporządkowanych. 

• Mieszkaniec sołectwa Stary Kisielin, zwrócił się do Zarządu z pytaniem co dalej z finansowaniem inwestycji 

na terenie sołectw w momencie gdy kończy się okres porozumienia połączeniowego, zapytał również 

radnej Jankowskiej skąd sołectwo Racula wzięła środki na wspomniane inwestycje? 

Radna Anna Jankowska wyjaśniła, że inwestycje zaplanowane w sołectwie Racula, są finansowane  

z programu rządowego, w którym można było brać udział, warunkiem udziału była modernizacja 

istniejących dróg i zgłoszenie szybko projektu. 

 Dyrektor DD Klaudia Baranowska dodała, że w programie tym było ujętych wiele ulic nie tylko z terenu 

Dzielnicy, radni poprosili o przeczytanie jakie to ulice były brane pod uwagę. 

• Sołtys Sołectwa Ługowo Agnieszka Głuska zarzuciła radnym dyskutującym na temat remontów dróg,  

że nikt nie bierze pod uwagę małych sołectw, gdzie środki z funduszy nigdy nie wystarcza na zrobienie 

nawet jednej drogi w całości.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Dzielnicy Nowe Miasto, zakończył obrady  

o godz. 15.45.  

 

  Protokołował                                 Sekretarz obrad          Przewodniczący 

                             Rady Dzielnicy  

……………….                                   ……………….                                                  ………………… 

Sylwia Bartkowicz                             Janina Mała              Jerzy Żetecki 


